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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 30.03.2023  

Číslo: 02134/2023/ORRUPŽP-13894 

Vybavuje: Ing. arch. Peter Serfözö 
e-mail: peter.serfozo@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 178 

 Mobil: 0910 324 698   
 

 

ZÁPISNICA 

 

z 3. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 29.03.2023 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

3. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2022  

4. I. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2023 

5. Pravidlá kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho kraja 

6. Informácie o aktuálnom stave projektov Odboru regionálneho rozvoja (bod 3 z plánu úloh 

komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2023) 

7. Stav životného prostredia – cementáreň Turňa nad Bodvou 

8. Návrhy, podnety a požiadavky 

9. Rôzne 

10. Záver 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák privítal zastupujúcu tajomníčku komisie Janu Jačišino-

vú. Tajomník Ing. arch Peter Serfözö bol toho času PN. Ospravedlnil členov komisie Ing. 

Ivetu Rušinovú, RNDr. Tímeu Sotákovú a JUDr. Zuzanu Vozár Kakaščíkovú MBA a zhod-

notil stav 14 prítomných členov komisie.  Privítal hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka, 

zástupkyňu riaditeľa Úradu KSK JUDr. Ing. Janu Béreš Furmanovú MBA, LL.M Predstavil 

nových členov dovolených do komisie PaedDr, Demečka, PhD  a Ing. Jakuba Špilára.  

Privítal zástupcov verejnosti. 

 

Z celkového počtu 19 členov komisie boli začiatku rokovania prítomní 14 členovia, čo je  

nadpolovičná väčšina a  komisia bola  uznášaniaschopná.  
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Predseda komisie upozornil prítomných o vyhotovení zvukového záznamu použitím diktafónu 

výlučne pre potreby zhotovenia zápisnice.  

Program rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-mailom, materiál 

na prerokovanie bol zverejnený na digitálnom zastupiteľstve.  

Predseda pristúpil k schváleniu programu rokovania, členom komisie zároveň umožnil podať 

návrh na doplnenie bodu do programu rokovania, čo nikto z prítomných nevyužil.  

 

Diskusia: 

K bodu č.1 diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie o hlasovanie o programe ako celku. 

 

Uznesenie č. 06/2023 

Komisia schvaľuje program 3. rokovania Komisie ÚPŽP vrátane zmeny programu a to presun 

bodu bodu č. 7 pred ostatné body. 

 

Hlasovanie č. 1:  

Prítomní: 14 

Za: 14    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Predseda komisie skonštatoval, že program 1. rokovania komisie bol schválený. 

 

Prišiel jeden člen komisie, komisia mala 14 členov. 

  

K bodu č.2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

Vyjadrenie: 

Vzhľadom na povahu prerokovaných materiálov na poslednom rokovaní komisie, komisia 

neeviduje žiadne požiadavky. 

 

K bodu č.5: 

Pravidlá kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Košického samosprávneho 

kraja 
Vyjadrenie: 

Hlavný kontrolór Košického samosprávneho kraja Jozef Hudák predstavil legislatívne zmeny,  

ktoré majú za následok zmeny pravidiel kontrolnej činnosti na základe aplikačnej praxe.   

Zmeny budú platné od 1.5.2023 

 

Diskusia: 

K bodu č. 5 diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 07/2023 

Komisia územného plánovania a životného  prostredia odporúča zastupiteľstvu predložený 

materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 
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Hlasovanie č. 2:  

Prítomní: 14 

Za: 14     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 3: 

Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2022 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Kvetoslava Lipovská, vedúca referátu rozpočtu a Ing. Martin Sokol, poverený riadením 

odboru financií predstavili podrobný materiál o hospodárení Košického samosprávneho kraja 

počas roka 2022 

 

Prišiel jeden člen komisie, komisia mala 15 členov. 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojil: doc. MVDr. Ladislav Molnár, PhD. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- Čerpanie úveru a jeho možné navýšenie  

- Bude v roku 2023 dostatočné krytie finančných operácií dotačnými schémami zo štátu, 

alebo bude nutné dofinancovať existujúce projekty navýšením úverov 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 08/2023 

a) Komisia územného plánovania a životného  prostredia odporúča Zastupiteľstvu 

Košického samosprávneho kraja materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 

predloženého návrhu na uznesenie   

b) Komisia územného plánovania a životného  prostredia odporúča zastupiteľstvu 

predložený materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 3:   

Prítomní: 15 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 4: 

I. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2023 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Kvetoslava Lipovská, vedúca referátu rozpočtu a Ing. Martin Sokol, poverený riadením 

odboru financií predstavili I. úpravu rozpočtu Košického samosprávneho v roku 2023. 

 

Diskusia: 

K bodu č. 4 diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 
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Uznesenie č. 09/2023 

Komisia územného plánovania a životného  prostredia odporúča zastupiteľstvu predložený 

materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 4:  

Prítomní: 15 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 7: 

Stav životného prostredia – cementáreň Turňa nad Bodvou 

 

Vyjadrenie: 

Materiál týkajúci sa kvality ovzdušia a nedostatočnosť monitoringu jeho problémov v regióne 

Turňa nad Bodvou predstavili obyvatelia obce Dvorníky p Šingovská, z občianskeho 

združenia Zelený živel a pán Csaba Czompoly, z občianskeho združenia Pro Naturo. 

Možnostiam riešenia problematiky zo strany Košického samosprávneho kraja a čerpaniu 

financií z rôznych zdrojov (envirofond) sa venovala Ing. Marcela Ondová, PhD. z odboru 

regionálneho rozvoja. 

V cementárni v Turni nad Bodvou prebieha okrem výroby cementu aj proces spaľovania 

odpadov. Toho času spoločnosť Danucem Slovensko a.s. ako majiteľ hore uvedenej 

cementárne čaká na povolenie navýšenia množstva spaľovaného odpadu o 78% od 

Ministerstva životného prostredia. Obyvateľom okolitých obcí chýba monitoring kvality 

jednotlivých zložiek životného prostredia, ktorý by poskytol relevantné dáta na vyhodnotenie 

ich stavu. Ich cieľom je získať financie na zabezpečenie meraní, biomonitoring, ktoré by 

zabezpečili všetky dostupné informácie o aktuálnom stave jednotlivých zložiek životného 

prostredia (vzduch, voda a pôda) v oblasti bezprostredne prislúchajúcej cementárni Turňa nad 

Bodvou. A na základe toho prehodnotiť dopad navýšenia kapacity spaľovaného odpadu 

cementárňou v Turni nad Bodvou. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili:  

- Ing. Milan Lesňák, doc. MVDr. Ladislav Molnár, PhD., Ing. Peter Sekula, Ing. Róbert 

Magyar, Mgr. Ing. Miloš Ihnát, Ing. Jozef Hudák, JUDr. Beáta Zemková, pán Csaba 

Czompoly 

   Počas diskusie odišli dvaja  členovia komisie, komisia mala 13 členov. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- Proces vydávania záverečného stanoviska k navýšeniu množstva spaľovaného odpadu 

príslušnými orgánmi pre cementáreň v Turni nad Bodvou, možnosti oddialenia 

vydania záverečného stanoviska upovedomením príslušných orgánov, resp. možnosti 

opravných prostriedkov po vydaní záverečného stanoviska Ministerstvom životného 

prostredia; 

- Legislatívna zmena v týkajúca sa zjednotenia stanovených limitov pri spaľovaní 

odpadov pre spaľovne a cementárne; 

- Produkcia odpadu, skladovanie a spracovanie odpadu, legislatíva, možnosti zmien; 

- Celkové zaťaženie územia v okolí cementárne : US Steal, cementáreň, rýchlostná cesta, 

s ohľadom na geomorfologický tvar územia a inverzný charakter počasia; 

- Dáta publikované SAŽP :pri náhodnom odbere vzoriek bolo zistené niekoľkonásobné 

prekročenie limitov olova; 
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- Etický kontext celej záležitosti – spaľovanie odpadu zo zahraničia firmou pre tvorbu 

súkromného zisku, ale dopad na životné prostredie znášajú občania Slovenskej 

Republiky; 

- Podozrenie občanov okolitých obci na nedokonalý proces spaľovania prebiehajúci 

v cementárni a z toho plynúci strach z prekročenia stanovených limitov škodlivých 

látok; 

- Legislatívne možnosti poslancov Košického samosprávneho kraja a ich zákonné 

možnosti ako požiadať cementáreň o informácie a vysvetlenia vo veciach jej 

podnikania; 

- Prístup miestneho zastupiteľstva obce Dvorníky k problematike; 

- Prístup Environmentálneho fondu Slovenskej republiky k čerpaniu financií z jeho 

zdrojov na rôzne environmentálne projekty; 

 

 

Uznesenie č. 10/2023:  

a) Komisia berie na vedomie informáciu o stave monitorovaní ovzdušia od občianskych 

združení Zelený živel a Pro Naturo – Cementáreň Turňa nad Bodovou 

b) Komisia požiadala o súčinnosť odbor regionálneho rozvoja Úradu Košického 

samosprávneho kraja pri procese vydávania rozhodnutí, zároveň o súčinnosť pri 

podaní žiadostí za účelom čerpania financií na monitorovanie kvality ovzdušia; 

c) Komisia ukladá členom komisie vytvoriť pracovnú skupinu v zložení: 

 navrhovaný poverený vedením rokovania za komisiu územného plánovania a 

životného  prostredia :    doc.MVDr. Ladislav Molnár, PhD; 

navrhovaní členovia pracovnej skupiny:  1. JUDr. Beáta Zemková 

      2. Mgr. Ing. Miloš Ihnát 

      3. Ing. Jakub Špilár 

      4. Mgr. Adrianna Gergely Papp 

       5. Tibor Béreš (starosta obce Hosťovce) 

6. JUDr. Ing. Slavomír Borovský      

(primátor mesta Moldava nad Bodvou), 

za účelom výjazdového rokovania. 

 

Hlasovanie č. 5:  

 

Prítomní: 13 

Za: 13     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 6: 

Informácie o aktuálnom stave projektov Odboru regionálneho rozvoja (bod č. 3 z plánu 

úloh komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2023) 

 

Vyjadrenie:  

Materiál týkajúci sa projektov: Klimatický park Kysak a Ochrana a obnova biodiverzity 

lesného ekosystému Košického kraja predstavila Ing. Marcela Jokeľová. Bol predstavený 

aktuálny stav, rozsah a časový horizont jednotlivých projektov  

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Beáta Zemková, doc. MVDr. Ladislav Molnár, PhD 
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Predmetom diskusie boli témy: 

- Dôvod odstúpenia Štátnych lesov od projektu 

- Vlastnícky stav nehnuteľností obsiahnutých v projektoch 

Na otázky odpovedala: Ing. Marcela Jokeľová. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 11/2023 

Komisia územného plánovania a životného prostredia berie na vedomie informácie 

o aktuálnom stave projektov odboru regionálneho rozvoja. 

 

Hlasovanie č. 6:  

Prítomní: 13 

Za: 13     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 8: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

- Požiadavka : JUDr. Beáta Zemková : Správa o stave a starostlivosti o stromy pri 

zrekonštruovaných cestách v Košickom samosprávnom kraji. Počet vysadených 

stromov okolo ciest v správe KSK, ich stav, údržba a monitoring. 

 

Diskusia: 

- Kanalizácie a ČOV v obciach -projekty Ministerstva životného prostredia a VVS 

- Investícia Volvo – dopravná obslužnosť, logistické parky, prílev nových zamestnancov 

vplyv na životné prostredie, a následná možná urbanizácia okolitých obcí (tlak 

developerov) s ohľadom na ich infraštruktúru. 

- Spoločenské zvieratá a ich problémy v obciach:  

Problémy túlavých zvierat,  rómske osady a starostlivosť o spoločenské zvieratá v nich. 

Zapojenie veterinárnej univerzity do problematiky túlavých zvierat a legislatívna 

opora v zákone tejto problematiky, nedostatočný legislatívny rámec pre fungovanie 

útulkov pre túlavé zvieratá zastrešovaných tretím sektorom a ich jednotlivé aktivity 

vyplývajúce z tejto činnosti. Nedostatočná kapacita útulkov pre túlavé zvieratá 

Dôsledky zmenenej legislatívy v SR a jej dopad na obce. Problémy množiarní 

a odchytu túlavých zvierat. Šírenie infekčných chorôb ako dôsledok problematiky 

túlavých zvierat. Návrh na oslovenie predsedu výboru národnej rady Slovenskej 

republiky pre pôdohospodárstvo a životné prostredie Jaroslava Karahutu 

s možnosťami legislatívnej zmeny v danej problematike. 

 

Do diskusie sa zapojili: verejnosť – pán František Buchala, Mgr. Ing. Miloš Ihnát, Ing. 

Slavomír Zubriczký, doc. MVDr. Ladislav Molnár, PhD., Ing. Róbert Magyar, JUDr. Beáta 

Zemková. 

 

K bodu č. 9: 

Rôzne 

 

Diskusia :  

K bodu č. 9. diskusia neprebehla. 
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K bodu 10: 

Záver 

 

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák konštatoval, že program 3. rokovania Komisie ÚPŽP bol 

vyčerpaný, poďakoval prítomným za účasť a uviedol, že ďalšie rokovanie komisie sa uskutoční dňa 

31.05.2023 o 13:30 hod.  na Úrade Košického samosprávneho kraja. 

 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. arch. Peter Serfözö                                                              

tajomník komisie 

v.z. Jana Jačišinová 

...................................................... 

Ing. Milan Lesňák  

predseda komisie 

 


